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 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 42/2024  SN 2024/7  
  

§ 42/2024  Godkännande av ärendelista 

Socialnämndens beslut: 

Ärendelistan godkänns med följande tillägg: 

Nämndinitiativ från Max Nielsen (SD) avseende förslag på lösning på särskilt boende får 
väckas som ärende i socialnämnden. 

Pia Freij (SD) utses till justerare. 

Ärendebeskrivning 

Ärendelistan har varit utsänd tillsammans med kallelsen till dagens möte. 
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Socialnämnden 

SN § 43/2024  SN 2024/8  
  

§ 43/2024  Ordförandens information 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att 

1. alla enhetschefer och verksamhetschefer ska veta vad de har i budget. 

2. statsbidrag som beviljas under året och inte redan är med i budgeten ska redovisas 
separat. 

3. de ombyggda kontorslokalerna ska utvärderas avseende antal platser samt säkerhet 
ca ett år efter inflyttning, alltså runt årsskiftet 2024/2025. 

I övrigt tas informationen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Ordföranden informerar om: 

• Den tjänsteman som tidigare arbetade med barn med problematisk skolgång har bytt 
tjänst och har ännu inte ersatts. Den tjänsten har tidigare finansierat till 50 % av 
socialnämnden och 50 % av utbildningsnämnden, men det är nu beslutat att den till 
100 % ska ligga under utbildningsnämnden. En arbetsgivare och chef underlättar 
arbetet och oklara direktiv kan på så sätt undvikas. Årets budget kommer att justeras. 

• Fredagen den 12 april hölls ett genomgång av kommunens ekonomi med 
representanter från samtliga förvaltningar och nämnder. Det ekonomiska läget är inte 
bra, och ser ut att försämras ytterligare under 2025. 

• Max Nielsen (SD) tog upp att det är måga tomma kontorsplatser på socialkontoret 
och önskar att en översyn av behovet görs. Förvaltningschef Robert Schelin 
instämmer i att det efter ett år i de nya lokalerna bör göras en genomlysning av hur 
det ombyggda kontoret fungerar avseende kontorsplatser och säkerhet. Robert vill 
dock poängtera att rummen ofta inte står tomma hela dagen, många är ute på 
uppdrag på annan plats och återvänder sedan till kontoret. I dagsläget finns fem rum 
lediga, varav två är sådana som inte får användas som kontor på heltid, till exempel 
på grund av avsaknad av fönster. 

• Den 8 maj planeras en träff med samtliga enhetschefer, verksamhetschefer, 
planerare, förvaltningsekonomer och ekonomichefen tillsammans med 
arbetsutskottet, för att gå igenom vad som gemensamt kan göras för att hålla 
budgeten. 
Förvaltningsekonomerna får i uppdrag att se till att samtliga enhetschefer och 
verksamhetschefer vet vad de har i sin budget. De får även i uppdrag att statsbidrag 
som beviljas under året, som inte redan är med i budgeten, ska redovisas separat 
och inte räknas in i budgeten. 

Beslutet skickas till:  

Ledningsgrupp soc 
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Socialnämnden 

SN § 43/2024  SN 2024/8  
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Socialnämnden 

SN § 44/2024  SN 2024/9  
  

§ 44/2024  Förvaltningschefens information 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta informationen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschefen informerar om: 

• Förhoppningen var att kunna informera om kontraktsskrivning för lokalen på Östra 
storgatan 10, avsedd för träffpunktsverksamhet, men tyvärr har Olofströmhus ännu 
inte inkommit med ett kontraktsförslag. 
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 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 45/2024  SN 2024/10  
  

§ 45/2024  Verksamhetschefernas information 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta informationen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Helen Hagegren, verksamhetschef IFO och myndighet, informerar om: 

• Ingen information vid dagens sammanträde. 

Björn Sundin, verksamhetschef funktionsstöd, informerar om: 

• Ingen information vid dagens sammanträde. 

Maria Theandersson, verksamhetschef HSL, informerar om: 

• Elis vann upphandlingen av arbetskläder. Utprovning kommer att ske i maj, och 
övergång sker i mars 2025. Jackor ingår inte i upphandlingen, de kommer att köpas 
in.  

Janni Hedlin, verksamhetschef äldreomsorg, informerar om: 

• 16 individer i kö till särskilt boende, inga lediga lägenheter. 
2 lediga platser på Ekdungen korttids och för närvarande ingen kö från sjukhuset. 
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Socialnämnden 

SN § 46/2024  SN 2024/11  
  

§ 46/2024  Förvaltningsekonomernas information 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta informationen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningsekonomerna informerar om: 

• Beslutsstödssystem är lanserat där chefer och andra ansvariga kan följa kostnader, 
intäkter och löner samt andra HR-parametrar. Utbildning är påbörjad. 
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Socialnämnden 

SN § 47/2024  SN 2024/595  
  

§ 47/2024  Investeringsbudget 2025 för Socialnämnden 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att godkänna investeringsbudgeten för år 2025 och överlämnar 
därmed förslaget till kommunstyrelsen. 

Ärendebeskrivning 

Investeringsförslaget är enligt nedanstående tabell: 
Investeringsbeloppen är angivna i Tkr. 

Investeringsbudget 2025 
Socialnämnden/Socialförvaltningen 

Nämndsordförande: Miroslav Milurovic 
Förvaltningschef: Robert Schelin 

  
Budget 

2025 

Plan 

2026    

Plan  

2027   

Projekt       

175000525 Gemensam adm. socialförv 1500 1500 1500 

175110525 Vårdsängar 300 300 300 

        

SUMMA: 1800 1800 1800 

Kommentarer till investeringsredovisning 

175000525 Gemensam adm socialförvaltningen 
Hela beloppet budgeteras på ett gemensamt projekt. När året startar går vi igenom 
respektive område och ser över vad som behöver investeras. 
Det rör sig främst om utbyte av möbler till äldreboenden, läkemedelsskåp & värdeskåp och 
fordon till arbetscenter. 
Utökats då olika digitala inköp krävs. 

175110525 Vårdsängar 
Vårdsängar till särskilda boenden inom ÄO och FS. 

Finansiering 

Investeringar ger en driftpåverkan till nästkommande års driftsbudgetar. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Beaktat och bedöms ej relevant i ärendet. 

Beslutsunderlag 
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Socialnämnden 

SN § 47/2024  SN 2024/595  
  

Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 

Beslutet skickas till 

KS 
Förvaltningsekonomerna P.A, J.N. 
Förvaltningschef R.S. 
Verksamhetscheferna soc 
Ekonomichefen K.A. 
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 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 48/2024  SN 2024/15  
  

§ 48/2024  Redovisning av socialförvaltningens sjukfrånvarostatistik 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta redovisningen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

HR-strateg Lena Olsson redovisar socialförvaltningens sjukfrånvarostatistik för mars 2024. 

Eftersom det är tidigt i månaden kan det hända att siffrorna justeras med någon tiondel när 
lönekörningen är helt klar. 

Total sjukfrånvaro mars: 10,30% (februari 10,40%) 
Sjukfrånvaro dag 1-14: 2,59% (februari 3,39%) 
Sjukfrånvaro dag 15-90: 2,46% (februari 2,13%) 
Sjukfrånvaro dag 91 och därutöver: 5,25% (februari 4,87%) 

Sjukfrånvaron har minskat i grupperna 29 år eller yngre och 50 år eller äldre, men ökat något 
i gruppen 30-49 år. 

Kvinnornas sjukskrivningar är något lägre, medan männens är något högre jämfört med 
föregående period. 

HR-specialist Johan Hemmendy kommer att ta över sjukfrånvarorapporteringen efter Lena 
när Lena nu går i pension. 
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Socialnämnden 

SN § 49/2024  SN 2024/233  
  

§ 49/2024  Möjlighet till utdrag ur belastningsregistret vid all 
nyanställning inom socialförvaltningen 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att utdrag ur belastningsregistret ska göras vid alla nyanställningar 
inom socialförvaltningen enligt punkt 4 – ”Utdrag för arbete i familjehem”. 

Ärendebeskrivning 

Vid socialnämndens sammanträde 31 januari 2024 beslutades att utdrag ur 
belastningsregistret ska göras på alla personer som anställs inom äldreomsorgen enligt 
punkt 2 - Utdrag för arbete med barn med funktionsnedsättning och 3 - Registerutdrag för 
övrigt arbete med barn, med motiveringen att personal roterar inom förvaltningens 
verksamheter. 

Efter kontakter med de fackliga organisationerna föreslås nu istället att utdrag ur 
belastningsregistret ska göras på alla personer som nyanställs inom socialförvaltningen 
enligt punkt 4 nedan – ”Utdrag för arbete i familjehem”. 

De sju olika utdragen man kan begära är: 

1. Utdrag för arbete i skola och förskola. 

2. Utdrag för arbete med barn med funktionsnedsättning. Innehåller: Mord, dråp, grov 
misshandel, människorov, alla sexualbrott, barnpornografibrott och grovt rån. 

3. Registerutdrag för övrigt arbete med barn. Innehåller: Mord, dråp, grov misshandel, 
människorov, alla sexualbrott, barnpornografibrott och grovt rån. 

4. Utdrag för arbete i familjehem (HVB-hem) Innehåller: Mord, dråp, misshandel, grov 
misshandel, människorov, olaga frihetsberövande, människohandel, olaga tvång, 
olaga hot, alla sexualbrott (även förberedelse, stämpling och underlåtenhet att avslöja 
brott), rån, grovt rån, hets mot folkgrupp, olaga diskriminering, narkotikabrott (även 
förberedelse, stämpling och underlåtenhet att avslöja brott), alkoholbrott (till exempel 
langning), dopingbrott (även förberedelse, stämpling och underlåtenhet att avslöja 
brott), smugglingsbrott. 

5. Utdrag för arbete med försäkringsdistribution. 

6. Utdrag för att kontrollera egna uppgifter. 

7. Utdrag för utlandsändamål. 

Då i stort sett all personal inom socialförvaltningen kan komma att bli involverade i arbete där 
barn förekommer bör utdrag ur belastningsregistret göras vid alla nyanställningar inom 
förvaltningen. 

(S)- och (C)-gruppen har diskuterat att det vore önskvärt om utdrag kan begäras för alla som 
anställs inom hela kommunen eftersom interna omplaceringar kan ske. 

Yttrande/Bedömning 
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Socialnämnden 

SN § 49/2024  SN 2024/233  
  

Processen anses berättigad då ett antal lagar anger att utdrag ur belastningsregistret ska 
begäras avseende de som ska arbeta med eller ha praktiktjänstgöring i verksamhet med 
barn. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Barnrättsperspektivet har tagits i beaktande genom att registerkontroll görs enligt: 

• Förordning om belastningsregister (1999:1134) 

• Lagen om registerkontroll av personal vid vissa boenden som tar emot barn 
(2007:171) 

• Lag om registerkontroll av personal som utför vissa insatser åt barn med 
funktionshinder (2010:479) 

• Lag om registerkontroll av personer som ska arbeta med barn (2013:852) 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef R.S. 
HR-strateg L.O. 
Bemanningsenheten 
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Socialnämnden 

SN § 50/2024  SN 2024/425  
  

§ 50/2024  Redovisning av genomförande av LUPP- enkäten (lokal 
uppföljning av ungdomspolitiken) i Olofström 2023 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta informationen till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Olofströms kommun har sedan 2011 genomfört levnadsvaneundersökningen årligen, vilken 
har syftat till att ge kommunen kunskap om våra ungas vanor och attityder. 

LUPP genomförs årligen i målgruppen barn och unga 13–16 år och 16–19 år. LUPP syftar till 
att få en bild av ungas levnadsvillkor, där många olika aspekter ingår. Den består av cirka 60 
frågor och åtta frågeområden: 

• fritid 

• skola 

• du och din familj 

• hälsa 

• trygghet 

• samhälle och demokrati 

• arbete  

• framtid 

Yttrande/Bedömning 

Resultat för LUPP 2023 i Olofström har sammanställts och bearbetats av en 
förvaltningsövergripande arbetsgrupp. 

LUPP genomfördes i november 2023 med 

• årskurs 7 på högstadiet,  

• årskurs 1 samt IM på gymnasiet 

Svarsfrekvensen var: 

• 144 svar från årskurs 7 på högstadiet (av 163 = 87%) 

• 155 svar från årskurs 1 samt IM på gymnasiet (av 180 = 86%) 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Bedömningen är att LUPP ligger i linje med barnkonventionen och dess innehåll, främst vad 
gäller barns möjlighet till inflytande och delaktighet. Undersökningen har genomförts 
tillsammans med barn och unga, fördjupade dialoger om resultatet har förts tillsammans med 
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Socialnämnden 

SN § 50/2024  SN 2024/425  
  

barn och unga och eventuella åtgärder syftar till att förbättra barn och ungas livssituation 
inom olika områden. 

Resultatet har brutits på kön och därmed synliggör det också eventuella skillnader i 
levnadsvanor och livsvillkor för pojkar och flickor. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Presentation 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef SOC, R.S. 
Samordnare SOC, U.C. 
Kvatlitetsutvecklare UBF, D.S. 
Fritidskonsulent KLF, L.N. 
Hållbarhetsstrateg KLF, A.E.Z. 
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Socialnämnden 

SN § 51/2024  SN 2024/893  
  

§ 51/2024  Redovisning från HR-chefen angående löneskillnader samt 
information om visselblåsarfunktionen 

Socialnämndens beslut: 

Informationen tas till dagens protokoll. Presentationsmaterialet skickas ut till socialnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Vid socialnämndens sammanträde 28 februari 2024 beslutades att HR-chef Cecilia Tallkvist 
ska bjudas in till nämnden den 27 mars för att redovisa löneskillnaderna som nämns i § 
2/2024 KSPU, och vilka åtgärder som planeras för att komma till rätta med det samt att 
informera om visselblåsarfunktionen. 

HR-chef Cecilia Tallkvist föredrar ärendet. 

Lönestatistik för undersköterskor hemtjänst, särskilt boende samt hemsjukvård i Olofströms 
kommun de senaste fem åren jämfört med närliggande kommuner presenterades. Statistik 
för hela riket hade inte kunnat tas fram. 

En anledning till att undersköterskor och vårdbiträden inom hemtjänst ligger lägre 
lönemässigt kan bero på åldersfördelningen, många yngre arbetar inom hemtjänsten. 
Förvaltningschef Robert Schelin presenterar lönenivån för verksamhetschefer och 
enhetschefer i Olofströms kommun jämfört med närliggande kommuner. Även dessa löner, 
med undantag för verksamhetschef äldreomsorg, ligger  under närliggande kommuner. 

I Olofströms kommuns riktlinjer för lön och lönesättning (antagen av KSPU) står att "Vi som 
arbetsgivare ska inte vara löneledande men ha en marknadsmässig lönebild." 

Ordföranden föreslår att ordföranden för personalutskottet bjuds in till ett samarbete för att ta 
fram en strategi för att komma upp från sista platsen i lönelistan. 

Visselblåsarfunktionen 

Kommunikationsavdelningen har tagit fram statistik som visar att sidan för 
visselblåsarfunktionen har många besök, men få anmälningar har gjorts. Varför det är många 
besök men få anmälningar är svårt att sia om. 

Lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om missförhållanden anger vad som 
gäller för anmälning. 

En anmälan via kommunens e-tjänst går först till Lantero där det finns jurister som avgör om 
kriterierna uppfylls. Samtliga ärenden går dock vidare till kommunen och hanteras, även om 
de inte uppfyllt kriterierna för att registreras som ett visselblåsarärende. 

Om anmälaren anger sin e-postadress kan kommunen sedan chatta med personen, som 
förblir helt anonym, för mer information. 

Beslutet skickas till  

Förvaltningschef R.S. 
HR-chef C.T. 
HR-strateg L.O. 
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Socialnämnden 

SN § 52/2024  SN 2024/1138  
  

§ 52/2024  Månadsuppföljning med prognos ekonomi jan-mars 2024 
socialförvaltningen 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden tar informationen till dagens protokoll och ger förvaltningen i uppdrag att ta 
fram åtgärdsplan för att nå budget i balans. 

Ärendebeskrivning 

Resultatet för perioden visar ett överskridande med 5,8 mkr och med en helårsprognos med 
ett överskridande på 14,9 mkr.  

I ovanstående prognos är inte någon hänsyn tagen till årets löneöversyn. Det finns 
indikationer på att den avsatta potten på 3,3 % inte kommer att vara tillräcklig för 
förvaltningen. Besked från socialstyrelsen avseende prestationsbaserade medel har ännu 
inte inkommit. Likaså har inget beslut fattats hos Socialstyrelsen avseende sökta medel för 
statsbidrag för att minska ensamhet hos äldre eller statsbidrag för beredskapen inom 
socialtjänsten och hälso- och sjukvården. 

Inom äldreomsorgen är individerna mer svårt sjuka, det är fler ledsagningar till 
vårdinrättningar. Översyn av riktlinjerna är påbörjade, detta för att därmed kunna bromsa 
ökningen genom kvalitetsminskningar. Detta gör att kostnaderna för personal är högre än 
budget, för perioden är det 3,4 mkr högre än budget och för helåret ca 7,6 mkr högre än 
årsbudgeten. Verksamheten har erhållit ett statsbidrag från socialstyrelsen på 7,6 mkr. 
Vidare ökar kostnaderna för skyddsmaterial igen, prognosen för helåret är 1,0 mkr högre 
kostnader än budget.  

Inom funktionsstöd är kostnaden för institutionsplaceringar 0,5 mkr högre än periodbudgeten 
och med en prognos på -3,3 mkr mot helåret. Inom personlig assistans har det tillkommit ett 
nytt ärende och två ärenden har förändrats, -1,5 mkr mot periodbudget och med prognos på 
- 2,4 mkr mot helåret.  

Inom IFO är det kostnaden för institutionsplaceringar/familjehem som är högre än 
periodbudget -2,4 mkr och med en prognos på -8,0 mkr mot helåret. Även kostnaden för 
ekonomiskt bistånd är högre än periodbudgeten -0,4 mkr och med en prognos på -1,0 mkr 
mot helåret. Däremot är kostnaderna för arbetsmarknadsåtgärder bättre än budget med 0,5 
mkr mot helåret. 

Yttrande/Bedömning 

Åtgärdsplan krävs för att finansiera överskridandet. 

Finansiering 

Åtgärdsplan krävs för att finansiera överskridandet.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Inga positiva eller negativa konsekvenser har framkommit.  

Beslutsunderlag 



 Protokoll 21(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 52/2024  SN 2024/1138  
  

Tjänsteskrivelse 
Månadsrapport jan-mars 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef RS 
Verksamhetschef MT, JH, BS, HH 
Förvaltningsekonom JN, PA 
Ekonomichef KA 

  



 Protokoll 22(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 53/2024  SN 2024/1144  
  

§ 53/2024  Rehabassistent, ny yrkeskategori som förskrivare 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att anta nedan yttrande som sitt svar på remissen. 

Ärendebeskrivning 

Inom Hjälpmedelsområdet i Blekinge har Samverkansnämnden uppdraget att besluta vilka 
hjälpmedel som ska vara förskrivningsbara samt för vilket behov och vem som får förskriva 
dem. Vårdverksamheterna i Blekinge står inför stora utmaningar i framtiden. Den 
demografiska utvecklingen tillsammans med kompetensbrist inom yrkeskategorierna för 
rehabilitering och habilitering gör att huvudmän som bedriver hälso- och sjukvård behöver 
finna nya lösningar för att använda kompetens på rätt sätt. Det finns flera olika riktningar att 
ta för att möta utmaningen inom hjälpmedelsområdet och Blekinge behöver ta ställning till 
vilken riktning som är rätt för Blekinge. En utredning av att införa en ny förskrivarkategori, 
utan formell kompetens, har genomförts i Karlshamns kommun och kommunen föreslår att 
den nya förskrivarkategorin ska får förskrivningsrätt till delar av Blekinges hjälpmedel. Utifrån 
detta förslag har Hjälpmedelscenter genomfört en egen utredning samt inhämtat juridisk 
expertis och analys inom området (Jurist Dina Jacobson).  

Yttrande/Bedömning 

Eftersom man redan idag har möjlighet att delegera arbetsuppgiften att förskriva vissa 
hjälpmedel anser vi att det är ett bättre alternativ och ser därför i dagsläget inget behov av att 
ge rehab-assistenterna förskrivningsrätt. Vid delegering krävs att en person med formell och 
reell kompetens överför uppgift till en person med reell kompetens.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 

Beslutet skickas till 

Samverkansnämnden i Blekinge 
Verksamhetschef M.T. 

  



 Protokoll 23(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 54/2024  SN 2024/1079  
  

§ 54/2024  Stödstrumpor via bistånd 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att individer med behov av hjälp med 
stödstrumpor/kompressionsstrumpor ansöker om bistånd enligt socialtjänstlagen då detta 
inte är en delegerad HSL uppgift. 

Ärendebeskrivning 

Stödstrumpor/kompressionsstrumpor som bekostas av patienten, t.ex. klass 1 från apoteket, 
hanteras som bistånd enligt socialtjänstlagen. Detta till en kostnad av 2574 kr/ månad 
(maxtaxa men är inkomstbaserat). 

Stödstrumpor/kompressionsstrumpor som ordineras av läkare hanteras som delegerad 
hälso- och sjukvårdsinsats. Oavsett kompression klass 1, 2 eller 3, till en kostnad av 367 
kr/mån. 

Förslag om att förtydliga riktlinjer vad det gäller stödstrumpor/kompressions-strumpor så att 
de som har behov av hjälp med stödstrumpor/kompressions-strumpor från och med 2024-05-
01 ansöker om bistånd enligt socialtjänstlagen. 

Yttrande/Bedömning 

Förslag att insatsen inte ska hanteras som hälso- och sjukvårdsuppdrag, oavsett om 
strumpan är ordinerad av läkare eller inte. Patienten kan istället ansöka om insatsen utifrån 
socialtjänstlagen. 

Hälso- och sjukvårdens verksamhet lyfter ärendet då vi anser att insatsen hjälp med att ta på 
sig stödstrumpor/kompressionsstrumpor inte är en delegerad arbetsuppgift. Vi ser dessutom 
orättvisor i kostnaderna i nuvarande hantering. Förslaget grundar sig också i att man i övriga 
Blekingekommuner bedömer insatsen enligt socialtjänstlagen. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Beaktat och bedöms ej vara relevant för ärendet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 

Ledningsgrupp soc 

  



 Protokoll 24(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 55/2024  SN 2024/16  
  

§ 55/2024  Meddelanden och rapporter 

Socialnämndens beslut: 

Socialnämnden beslutar att ta redovisningen av inkomna meddelanden och rapporter till 
dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Vid dagens sammanträde redovisas: 

• Utbildningsförvaltningens arbetsutskott, protokoll 2024-03-18 
§ 12 Utdelning Jöran och Magdalena Öllers fond 2024 utbildningsförvaltningen 
Dnr 2024/220 

• Kommunstyrelsens personalutskott, protokoll 2024-03-22 
§ 13 Utvärdering av projektarbete 85 % med heltidslön – Östra hemtjänsten och 
sjuksköterskor 
§ 15 Slutrapport målarbete arbetsmiljö 2023 
Dnr 2024/220 

• FÖSAM, protokoll 2024-03-13 
Dnr 2024/237 

• SKR, Yrkesresan – inför fakturering 2024 samt verksamhetsberättelse 2023 
Dnr 2024/112 

• Politiskt samverkan vård och omsorg (PSVO), protokoll 2024-03-01 samt slutrapport 
hemsjukvård i Blekinge 
Dnr 2024/618 
KPMG 
Missivbrev samt granskningsrapporter uppföljning av fördjupade granskningar 
genomförda 2021 Olofströms kommun – Kontinuitet inom hemtjänsten samt 
informationssäkerhet (REV) 
Dnr 2024/924 

  



 Protokoll 25(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 56/2024  SN 2024/17  
  

§ 56/2024  Redovisning av delegationsbeslut 

Socialnämndens beslut: 

Redovisningen av delegationsbeslut tas med godkännande till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut för perioden 1-31 mars har varit utsända tillsammans med kallelsen till 
dagens sammanträde. 

  



 Protokoll 26(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 57/2024  SN 2024/1213  
  

§ 57/2024  Nämndinitiativ avseende lösning på särskilt boende - Max 
Nielsen (SD) 

Socialnämndens beslut: 

Nämndinitiativet lämnas utan åtgärd då det inte faller inom socialnämndens område. Ärendet 
lämnas till kommunstyrelsen för hantering. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av kommunens ekonomiska kris vill Max Nielsen (SD) lyfta ärendet om hur 
kommunens behov av särskilt boende kan lösas. 

Inkommen skrivelse från Sverigedemokraterna: 

"För några månader sedan kom det mejl från Karl Andrae som är kommunens chefsekonom 
om konsekvenserna av beslutade och nödvändiga investeringar. 
Skulle vi gå vidare med dagens beslutade investeringar får det följande konsekvenser. 
Låneskulden går från dagens 120 miljoner till 470 miljoner 2027 och över 600 miljoner 2029. 
Det resulterar i ökade kapitalkostnader och avskrivningar på över 32 miljoner vilket gör att vi 
behöver minska personalen med runt 75 personer eller låna till drift och löner. 
I fredags hade vi ett uppföljningsmöte om det ekonomiska läget och fick då reda på att 
befolkningsutvecklingen är mycket problematisk med minus 600 personer till 2029 som i sin 
tur spär på underskottet. 
De samlade konsekvenserna är att kommunen behöver spara bort kostnader motsvarande 
154 personer fram till 2029 vilket är 12% av vår personal varav många bor i kommunen och 
då minskar skatteintäkterna ytterligare. 
Prognosen fram till 2040 är ännu dystrare med ett minskade skatteintäkter motsvarande 255 
personer på grund av befolkningstappet och 76 på grund av kända investeringar =331 
personer vilket är var fjärde anställd. 
Vi Sverigedemokrater har varit positiva till ett äldreboende från början men när det hela 
urartade till en allmän önskelista där alla fick önska vad det skulle innehålla och kostnaderna 
rusade iväg drog en enig kommunstyrelse i nödbromsen för några år sedan. 
Efter det har inflationen spätt på kostnaderna än mer men nu har vi minsann råd och bygger 
för framtiden säger S och C, och vi undrar vilken framtid ni tänker er. 
När vi i SD bytte sida om äldreboendet och röstade med M mot investeringsbudgeten var det 
inte investeringen vi var emot utan dess konsekvenser för drift budgeten. 
För några veckor sedan satt vi på socialnämnden med facket och blev då informerade om att 
vår personal i omsorgen har bland de lägsta lönerna i hela landet och det pratades om 
satsningar på löner. 
HUR? Undrar vi, socialförvaltningen gick 18 miljoner back 2023 och prognosen för 2024 är 
ca 15 miljoner i underskott och när Holjegården är färdig har vi ytterligare 20 miljoner i 
kostnader för den. 
Den viktigaste resursen vi har i kommunen är vår personal och går vi vidare i dagens riktning 
kommer vi behöva minska den när vi egentligen behöver rekrytera fler när antalet äldre ökar. 
De senaste åren har vi inrättat två fina personalcenter, gamla posten och Klinten utöver det 
har socialförvaltningens lokaler byggts om och utökats. Nödvändiga satsningar både för 
arbetsmiljö och trivsel. 



 Protokoll 27(27) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-04-17  

 
Socialnämnden 

SN § 57/2024  SN 2024/1213  
  

Lägg därtill 20 miljoner för Holjegårdens drift när den är färdig och uteblivna besparingar på 
grund av att Västra Lid och Borggården också kommer att behövas då det blir fler äldre. 

När vi såg hur kostnaden rusade iväg så började vi i SD att titta på alternativa lösningar. 
Vi kontaktade Expandia som vi hyr Borggården av vi bad dem skissa på två boenden med 30 
platser och en hyrestid på 15 år, då landade etableringskostnaden på ca 20 miljoner och 
hyran på drygt sju miljoner för 60 platser. 
Det ger oss utrymme att under en period hyra ytterligare ett boende med 30 platser så att vi 
så småningom kan lägga ner Borggården och göra om Västra Lid till ett trygghetsboende i 
framtiden. 
Genom att göra om Västra Lid till ett trygghetsboende minskar vi behovet av platser på ett 
särskilt boende och frigör villor i kommunen för barnfamiljer som söker eget boende. . (Jag 
har även pratat med Ante Cobanov om Graniten, när han öppnade blev det ett tjugotal villor 
till salu i kommunen som har sålts och bidragit med nya kommuninvånare) 
Detta har vi presenterat för politiker och tjänstemän i kommunen men ingen har lyssnat på 
oss, inte ens när jag har påpekat att de äldre som är tänkta att bo på Holjegården hellre har 
ett enklare boende och personal som kommer när de behöver hjälp eller har ni tänkt er att de 
gamla ska passa varandra? 

Borggården är idag ett boende där personal och gäster trivs bra trots problem med höga 
temperaturer på sommaren. 
Detta detta hade kunnat undvikas om borggården byggts med ett sadeltak som jag föreslog 
inför bygget, dessa lärdomar kan vi ta med oss nu. 
Med ett varmare klimat och högre energipriser anser jag att de nya boendena ska utrustas 
med luftvärmepumpar och solceller på taket så att de äldre kan styra temperaturen i sina 
lägenheter själva till en rimlig kostnad. 
Jag har själv erfarenhet av denna lösning i mitt eget hem med elräkningar på några 
hundralappar istället för tusentals kronor i månaden. 
  
Så det är dags att välja vad vi ska ha och inte, nuvarande allt åt alla håller inte. 
Politik handlar om att prioritera och det måste göras omgående, när investeringarna väl är 
gjorda belastar de vår ekonomi i decennier. 

M och SD vädjar till styret att dra i nödbromsen angående Holjegården och prioritera 
personalen i kommunen, de är vår viktigaste resurs.  
Med färre skolelever klarar nuvarande centralkök av volymerna och skyddsrum kan vi bygga 
om det blir en ny skola. 
För övrigt har vi fler platser än invånare även utan de tänkta platserna, 
I Olofström finns 18 229 platser till 13000 invånare och för varje år ökar överskottet med 100 
platser. 

Vi uppmanar även styret att vara ärliga med att det krävs mycket kraftiga neddragningar i 
kommunal service och eller stora skattehöjningar om planerade investeringar genomförs." 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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